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Završni radovi u KCS, Vučić: Izgledaće kao spejs šatl 

Klinički centar Srbije, gde su u toku završni radovi na rekonstrukciji i izgradnji najveće zdravstvene 

ustanove u zemlji, danas je obišao predsednik Aleksandar Vučić. Naveo je da je u prvu fazu radova u KCS 

uloženo 69 miliona evra, u drugu još 43 miliona, ukupno sto dvanaest miliona evra. 

Novi, rekonstrusani Klinički centar Srbije biće jedan od najvećih i najmodernijih kliničkih centara u 

Evropi, poručio je predsednik Aleksandar Vučić nakon obilaska, i istakao da će prva faza radova na 

rekonstrukciji i izgradnji, koja je u toku, biti završena do 1. decembra. 

"Izgledaće kao spejs šatl za Srbiju i srpske prilike za neki mesec", konstatovao je Vučić.  

"Ponosan sam na ono što sam video danas u KCS. Ovo su neverovatne promene, ovo je novi Klinički 

centar. Presrećan sam, za ovo živite, radite borite se, za ovo ulažete ogromnu energiju, nalazite novac, 

da bi ljudi živeli bolje, da možemo da lečimo starije, decu, da svi imaju najbolju moguću negu i zaštitu", 

rekao je Vučić novinarima. 

On je naveo i da je samo u prvu fazu radova u KCS uloženo 69 miliona evra, u drugu još 43 miliona, što je 

ukupno 112 miliona evra, što je ogroman novac koji je, kako je rekao, država izdvojila samo za KCS. 

Zahvalio je i lekarima koji primećuju koliko država ulaže u zdravstvo. 

"Mi ovako nismo ulagali 50-60 godina, a i ono što smo radili sve je stalo 1986-1987. godine... Ponosan 

sam što sam danas ovde i što će Srbija da ima jedan od najvećih i najmodernijih kliničkih centara u 

Evropi", rekao je predsednik Srbije. 



 
 

Tu, kaže, rade i radiće vrhunski lekari, divno medicinsko osoblje, biće gotovo 900 ležajeva intenzivne i 

poluintenzivne nege. 

Ukazao je da sobe izgledaju kao bolničko-hotelske, na najvišem nivou, da je svuda razveden gas. 

"Oprema je nabolja i najskuplja, evropska i svetska, uglavnom Dreger, Mezer, Simens... Sve najbolje. Ovo 

će ljudi moći od Nove godine da koriste, od urgentnog prijema, do dnevne bolnice i drugih stvari", dodao 

je Vučić. 

On je ukazao i da završetak novog KCS i preseljenje pojedinih službi i klinika tu, oslobađa neke bolničke 

kapacitete. 

U tom smislu, rekao je da će razgovarati sa ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarom i direktorkom 

Klinike za onkologiju Danicom Grujičić, o novoj onkološkoj klinici, zbog sve većeg broja ljudi koji boluju 

od raka. 

"Da im pomognemo da to bude na izuzetnom nivou, kao u Nemačkoj, Francuskoj, razvijenim evropskim 

zemljama", rekao je Vučić. 

Obnavlja se i KC Vojvodine, izdvojeno 28 miliona evra  

Vučić je podsetio da se obnavlja i KC Vojvodina u Novom Sadu za šta je izdvojeno 28 miliona evra, te da 

se čeka EIB kako bi se završila priprema za izgradnju KC Kragujevac, što će koštati 35 miliona evra, uz 

mnogo bolnica i domova zdravlja koji se svuda rade. 

"To je pokazatelj ne samo boljeg životnog standarda, već i brige za najmlađe i najstarije. Ovaj KCS, ponos 

i diku Srbije, ostavićemo generacijama koje dokaze", rekao je Vučić. 

Zamolio je izvođače radova za razvrše sve do 1. decembra, na radost Beograđana, ali cele Srbije, jer u 

KCS dolaze ne samo ljudi iz cele naše zemlje, već i iz regiona. 

Vučić je rekao i da će nova kovid bolnica u Novom Sadu biti završena do 5. septembra, a da su mu lekari 

preneli da je trenutno u kovid bolnici u Batajnici hospitalizovano 94 pacijenta. 

"Očigledno da nećemo lako moći da izbegnemo, i zbog nedovoljne vakcinacije i zbog prirode virusa, taj 

četvrti talas, ali verujem da ćemo zahvaljujući tim novim kapacitetima moći to da prevaziđemo na 

najbolji mogući način", rekao je Vučić.  

Radovi teku po planu  

Upitao je nadležne i radnike, koji su ga dočekali aplauzom, da li će završiti do decembra, kako je 

planirano, i od njih dobili uveravanje da će radovi do tada biti završeni, prema planu. 

"Znam da je veliki posao, dve su faze... Hvala vam na trudu, radu i energiji", zahvalio je Vučić radnicima u 

Kliničkom centru. 



 
 

Upitao ih je i da li im se plate isplaćuju redovno, jer je to, kaže, najvažnije, na šta su radnici odgovorili 

potvrdno. 

U izgradnji je i nova garaža, koja će imati 625 mesta, a Vučić je konstatovao da nikad nije dovoljno, i da 

bi bilo potrebno bar još hiljadu mesta. 

Predsedniku su izvođači predstavili plan budućeg Kliničkog centra i raspored odeljenja, klinika i službi. 

Vučića je zanimalo i šta će biti sa prostorom Urgentnog centra, čije bi službe trebalo da budu prebačene 

u novu zgradu, a ministar zdravlja Zlatibor Lončar je rekao da će u taj prostor moći onda da se presele 

neke klinike, poput "Svetog Save" ili ortopedije... 

U nove, završene prostore u Fazi jedan će se useliti službe koje se trenutno nalaze u Urgentnom centru, 

postojeća Poliklinika, kao i Služba urgentne medicine u Urgentnom centru sa pet operacionih sala, 

službom za angiografiju i dva kabineta za endoskopiju. 

Takođe, tu će biti i poluintenzivna nega sa 594 kreveta, intenzivna nega sa 231 krevetom, ambulantna 

poliklinika i dnevna bolnica, 21 operaciona sala, kao i jedna hibridna sala. 

Useliće se i kompletno Odeljenje za dijagnostiku i Odeljenje nuklearne medicine, proširene laboratorije i 

doktorske ordinacije. 

Faza jedan imaće 825 bolesničkih kreveta. Građevinska dozvola za rekonstrukciju i izgradnju KCS 

dobijena je 2016. godine za prvu i drugu fazu izgradnje. 

 

 

BEOGRAD PREKO 100 NOVOZARAŽENIH Jedini je sa trocifrenom korona brojkom, evo kako je širom 

Srbije 

Raste broj novoobolelih u Srbiji, a Beograd i dalje ima najviše i jedini je trocifren. 

Prema poslednjem korona preseku u Beogradu je 113 novoobolelih osoba, te je prestonica i dalje na 

prvom mestu pobroju zaraženih i jedini grad sa trocifrenim brojem. 



 
 

U Novom Sadu je 19 novoobolelih osoba od kovida 19, potom sledi Smederevo sa 16. Zrenjanin, Paraćin 

i Čačak imaju po 15 novoobolelih osoba za 24 sata, Jagodina 14, Kruševac 13, Priboj 12, Niš 11, a Zaječar 

10. 

Sa jednocifrenim brojem novozaraženih od kovida za 24 sata su Valjevo sa osam, Bačka Palanka sa 

sedam, Kragujevac šest, a Pećinci i Sremska Mitrovica sa po pet osoba. 

Ostala naseljena mesta manje od 5 pozitivnih lica. 

U protekla 24 časa u Srbiji je testirano 11.076 osoba, od kojih je pozitivno 424. Od posledica kovida 

preminulo je pet osoba, a devet je na respiratoru. 

 

 

Raste broj pacijenata u kovid bolnici u Batajnici 

Direktorka kovid bolnice u Batajnici Tatjana Adžić Vukičević izjavila je da u toj ustanovi ima sve više 

hospitalizovanih pacijenata i da je zbog porasta broja prijema otvorena treća jedinica poluintenzivne 

nege. 

Adžić Vukičević je za Radio televiziju Srbije kazala da je tokom prethodnih šest nedelja u kovid bolnici u 

Batajnici bilo hospitalizovano manje od 40 pacijenata, a danas 89 i da gotovo nijedan pacijent nije 

vakcinisan protiv kovida 19. 

Govoreći o mogućnosti uvođenja obavezne vakcinacije za medicinske radnike, Adžić Vukičević je navela 

da podržava obaveznu vakcinaciju, posebno jer medicinske sestre nisu vakcinisane u dovoljnom broju. 

„Među lekarima je dobar odziv, ali među medicinskim sestrama je odziv znatno niži. Apel da se uvede 

obavezna vakcinacija“, rekla je ona. 



 
 

 

 

Infektolog: Virus se preselio među osobe srednje i mlađe dobi, treća doza neophodna 

Ne postoji značajna razlika u kliničkoj slici, pogotovu među hospitalizovanim pacijentima, u zavisnosti od 

soja virusa kojim su zaraženi. 

Ono što se međutim primećuje jeste uticaj vakcinacije, odnosno da sada u bolnicama uglavnom imamo 

radno sposobno stanovništvo, srednje i mlađe dobi, dok je ranije bilo mnogo više starijih pacijenta. Oni 

su do sada većinom vakcinisani, tako da virus zahvata pre svega osobe koje nisu primile vakcinu, kaže u 

razgovoru za Danas infektolog, prof. dr Tomislav Preveden, iz KC Vojvodine, predsednik Udruženja 

infektologa Srbije. 

On objašnjava da među obolelima koji dospeju u bolnicu postoje oni koji su primili jednu ili dve doze 

vakcine, posebno među primaocima Sinofarm vakcine, ali da taj podataka ne govori o nedelotvornosti 

vakcina jer je očekivano da mali broj osoba ne razvije adekvatan odgovor. 

– Radi se o veoma malom procentu ljudi. Pri tome, to ne znači da vakcina kao takva nije dobra, već da 

imuni odgovor osobe na vakcinu nije bio dobar odnosno da nije došlo do razvoja antitela, za šta može da 

postoji niz razloga koji nisu povezani sa samom vakcinu. Ono što je neupitno jeste da vakcina štiti od 

razvoja teške forme bolesti i smrtnog ishoda i mi to svakodnevno vidimo na osnovu pacijenta koji dolaze 

u bolnicu a koji su u ogromnoj većini nevakcinisani, dodaje sagovornik Danasa. 

Upitan da li je došlo do promene u broju obolelih koji završavaju u bolnici u odnosu na prethodni period, 

dr Preveden kaže da je taj udeo sada nešto manji u odnosu na ranije. 

– Ja bih to objasnio činjenicom da sada virus pre svega zahvata mlađe kategorije stanovništva, jer je 

među njima mnogo više nevakcinisanih nego među starijima. Očekivano je da mlađe osobe ređe 

razvijaju težu kliničku sliku koja zahteva hospitalizaciju. Takođe, ranije smo imali strožije uslove za 



 
 

hospitalizaciju iz predostrožnosti i nedovoljnog poznavanja bolesti. Sada u velikom broju slučajeva 

lečenje može da se sprovede ambulanto, a u bolnicu dolaze oni kojima je pre svega potrebna kiseonička 

terapija, objašnjava dr Preveden. 

U pogledu protokola za lečenje kovid bolesnika, koji se do sada menjao 11 puta, sagovornik Danasa ističe 

da su te revizije išle u pravcu specifičnijeg lečenja. 

Odgovarajući na pitanje o tome da li su novine koje su unošene u protokol doprinele manjoj smrtnosti i 

kraćem bolničkom lečenju, sagovornik Danasa navodi da bi zaključak o tome mogao da se donese na 

osnovu upoređivanja podataka o smrtnosti i toku hospitalizacije od ranije i sada, što on ne poseduje. 

– Ipak, vidi se da je vakcinacija nesumnjivo doprinela boljim ishodima. Vakcinacijom starije populacije 

virus se preselio među mlađe kategorije koje, kao što sam pomenuo ređe razvijaju teže oblike bolesti. 

Na kraju i iskustvo, koje smo stekli u lečenju ove bolesti, znači da sada veoma dobro znamo kada mogu 

da nastupe kritični periodi i shodno tome da reagujemo na vreme, dodaje dr Preveden. 

On zaključuje i da u sadašnjem trenutku „mera koja mora doći i pre i posle svih jeste vakcinacija“. 

– U vreme kada ima vakcina besmisleno je sprovoditi stroge protivepidemiološke mere kakve smo imali 

na početku u vidu zaključavanja. Nama je potreban balansiraniji pristup koji bi između ostalog 

podrazumevao i povlastice za vakcinisane i one koji su preležali kovid, tako da ove osobe sa potvrdom o 

vakcinaciji odnosno preležanoj bolesti mogu da slobodno odlaze u bisokope, tržne centre, na sportske 

događaje. Samo vakcinacijom idemo ka povratku normalnom životu i čuvamo zdravstveni sistem tako da 

ostane otvoren za ostale nekovid bolesnike, zaključuje dr Preveden. 

Treća doza će biti potrebna 

Govoreći o primanju treće doze vakcine, prof. dr Tomislav Preveden navodi da će ona svakako biti 

neophodna. „Stručna tela u Srbiji treba da daju predloge ko prvi treba da primi treću dozu, koja vakcina 

treba da bude upotrebljena, u kom trenutku treba dati tu treću dozu. U tom smislu veoma je važno da 

građani veruju institucijama koje će napraviti plan o trećoj dozi“, kaže dr Preveden. 

 


